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K bodu 1/ 

Otvorenie zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 

 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Vážené poslankyne, vážení poslanci, v súlade s § 13 ods. 4 písmeno a Zákona č. 369/1990. Z. 

z. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov otváram piate pracovné zasadnutie 

Mestského zastupiteľstva mesta Brezno konané vo volebnom období 2020 - 2026. Dnešné 

zasadnutie Mestského zastupiteľstva bolo zvolané v súlade s ustanovením § 12 ods. 1 Zákona o 

obecnom zriadení a boli naň pozvaní všetci poslanci Mestského zastupiteľstva s platným 

mandátom. Z 18 prítomných, z 18 poslancov je prítomných 17 poslancov, preto vyhlasujem 

zasadnutie Mestského zastupiteľstva mesta Brezna za schopné sa právoplatne uznášať. 

Ospravedlnený z dnešného zastupiteľstva je pán primátor Tomáš Ábel. Dovoľte mi, aby som na 

dnešnom zasadnutí Mestského zastupiteľstva privítal predovšetkým vás, poslancov Mestského 

zastupiteľstva, ako aj hlavnú kontrolórku mesta Brezna, prednostku MÚ Brezno, vedúcich 

odborov MÚ Brezno, zástupcov médií, ako aj všetkých prítomných občanov mesta Brezna. 

Vážené poslankyne, vážení poslanci, týmto považujem zasadnutie Mestského zastupiteľstva 

mesta Brezna za otvorené.“ 

 

 
K bodu 2/ 
Skúška hlasovacieho zariadenia 
 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Bod 2, skúška hlasovacieho zariadenia. Skúška hlasovacieho zariadenia bude prebiehať 

nasledovne. Postupne sa bude overovať funkčnosť jednotlivých tlačidiel a ich funkcií. Všetci 

poslanci stlačia ľubovoľné tlačidlo na hlasovanie: za, zdržal sa, proti a držia ho stlačené 

dovtedy, kým sa pri ňom nerozsvieti kontrolka. Dávam hlasovať za.“  

 

Hlasovanie číslo: 1 

Poslanci mestského zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

Za:  17 

Proti:  0 

Zdržali sa:  0 

Nehlasovali:  0 

Prítomní:  17 

Návrh bol schválený. 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Dávam hlasovať proti.“  

 

Hlasovanie číslo: 2 
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Poslanci mestského zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

Za:  0 

Proti:  17 

Zdržali sa:  0 

Nehlasovali:  0 

Prítomní:  17 

Návrh nebol schválený. 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Dávam hlasovať, zdržal sa.“  

 

Hlasovanie číslo: 3 

Poslanci mestského zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

Za:  0 

Proti:  0 

Zdržali sa:  17 

Nehlasovali:  0 

Prítomní:  17 

Návrh nebol schválený. 

 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Dobre, hlasovacie zariadenie funguje správne.“  

 

K bodu 3/ 

Procedurálne otázky 
 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„K bodu 3, procedurálne otázky. Program rokovania vám bol doručený písomne spolu s 

pozvánkou. V programe rokovania navrhujem tieto zmeny a doplnky: doplniť bod 8, Správa o 

výsledku, správa o výsledku kontroly dodržania podmienok pre prijatie návratných zdrojov 

financovania úverov Environmentálneho fondu. Bod 9, schválenie realizácie investície a 

prijatia úveru na projekt zvýšenie energetickej účinnosti budovy Materská škôlka, Materská 

škola MPČĽ v Brezne z Environmentálneho fondu Slovenskej republiky v zmysle podmienok 

špecifikácie podpory formou úveru. Má ešte niekto pripomienky alebo doplnky k navrhovanému 

programu? Ak nie sú pripomienky, dávam hlasovať: kto je za, aby sa dnešné zasadnutie riadilo 

programom so schválenými zmenami a doplnkami?“  

 

Hlasovanie číslo: 4 

Poslanci mestského zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

Za:  17 

Proti:  0 

Zdržali sa:  0 

Nehlasovali:  0 

Prítomní:  17 
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Návrh bol schválený. 

 

1.  Otvorenie zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 

2.  Skúška hlasovacieho zariadenia 

3.  Procedurálne otázky 

4.  Správa o výsledku kontroly dodržiavania podmienok pre prijatie návratných 

zdrojov financovania – úveru zo ŠFRB 
Predkladá: Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka mesta Brezna 
Spracoval: Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka mesta Brezna 

5.  Návrh na zvýšenie úveru zo Štátneho fondu rozvoja bývania 
Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Spracoval: Odbor ekonomiky a financovania Mestského úradu Brezno zastúpený vedúcou 

odboru Ing. Ruženou Šefrankovou 

6.  Rozpočet mesta Brezna na rok 2023 – návrh na II zmenu 
Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Spracoval: Odbor ekonomiky a financovania Mestského úradu Brezno zastúpený vedúcou 

odboru Ing. Ruženou Šefrankovou 

7.  Zmena uznesenia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna č. 97/2021 zo dňa 26. 

05.2021, schválenie uzavretia Dodatku č. 2 k zmluve o dielo č. 501/2021 - OI - 

I – ZoD zo dňa 26.05.2021 a podmienok pre podanie žiadosti o poskytnutie 

podpory vo forme navýšenia úveru na obstaranie nájomných bytov a technickej 

vybavenosti 
Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Spracoval: Odbor investičný Mestského úradu Brezno zastúpený vedúcim odboru Ing. Ivanom 

Kamenským 

8.  Správa  o výsledku kontroly dodržania podmienok pre prijatie návratných 

zdrojov financovania -  úveru z Environmentálneho fondu. Predkladá: Ing. Ingrid  

 

9.   

 9.A Schválenie realizácie investície mesta „Zvýšenie energetickej účinnosti budovy 

MŠ MPČĽ v Brezne“ formou úveru z Enviromentálneho fondu Slovenskej 

republiky 

 9.B Schválenie prijatia úveru od Enviromentálneho fondu Slovenskej republiky na 

financovanie investície „Zvýšenie energetickej účinnosti budovy MŠ MPČĽ 

v Brezne“ 

 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Zo 17 prítomných, 17 za. Nikto proti, nikto sa nezdržal.“ 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Bod B, voľba návrhovej komisie so zreteľom na prerokovávané správy odporúča Mestskému 

zastupiteľstvu zvoliť návrhovú komisiu v zložení: Tomáš Turňa, Jozef Tokár, Petra 

Dzurmanová. Má ešte niekto z poslancov pripomienky alebo pozmeňujúce návrhy? Ak nie, 

dávam hlasovať zloženie návrhovej komisie.“  

 

Hlasovanie číslo: 5 
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Poslanci mestského zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

Za:  17 

Proti:  0 

Zdržali sa:  0 

Nehlasovali:  0 

Prítomní:  17 

Návrh bol schválený. 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Zo 17 prítomných 17 za, proti 0, zdržalo sa 0.“  

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Za overovateľov zápisnice z dnešného zasadnutia poverujem poslancov Mestského 

zastupiteľstva Martina Juhaniaka, Ivanu Donovalovú. Dávam hlasovať, aha, nie, nedávam 

hlasovať . Po D, zapísaním uznesení a vypracovávaním zápisnice poverujem Mgr. Janku 

Štulajterovú, asistentku prednostky Mestského úradu. Takže prešli by sme k jednotlivým 

bodom.“ 

 

 

K bodu 4/ 

Správa o výsledku kontroly dodržiavania podmienok pre prijatie návratných 

zdrojov financovania – úveru zo ŠFRB 

 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Bod číslo 4, Správa o výsledku kontroly dodržiavania podmienok pre prijatie návratných 

zdrojov financovania úveru zo ŠFRB. Poprosím predkladateľa, aby predniesol návrh.“ 

Ing. Ingrid Konečná Veverková (hlavná kontrolórka mesta Brezna)  

„Ďakujem pekne, vážené poslankyne, vážení poslanci. Ja v tomto vstupe, vlastne, vás 

oboznámim s preverením aj úveru zo ŠFRB, aj úveru z Environmentálneho fondu. Takže, čo sa 

týka úveru zo ŠFRB, ide vlastne o navýšenie sumy úveru, ktorý sme už boli schválili v minulom 

období, takže tento úver nevstupuje do celkovej sumy dlhu tak, ako aj Environmentálny fond. 

Tzn., že sú preverené len tzv. dlhová služba alebo splátky úverov. Keď ste si zobrali tú správu, 

tak to percento je 14,38, tzn., že nedosahujeme ten limit 25 % a to znamená, že vlastne splnili 

sme podmienky na prijatie návratného zdroja financovania konkrétne tej zvýšenej sumy úveru 

zo ŠFRB. Ako som povedala, to isté platí aj pre úver z Environmentálneho fondu, to znamená, 

že rovnako ani tento úver, ktorý je vlastne prijímaný v rámci toho schváleného úverového 

rámca, čo sme schvaľovali v decembri 2022, tak ani tento úver nám teda nezasahuje alebo 

neovplyvňuje ten limit, ktorý je 25 % pri splátkach úverov a teda aj tam sme splnili podmienky 

na prijatie tohto návratného zdroju financovania, čiže toho úveru z Environmentálneho fondu. 

Avšak, pri tejto príležitosti si dovolím povedať jednu vec. Vy, keď ste si pozreli ako naozaj každé 

zastupiteľstvo teda ide nejaká preverovačka úverov a ja som vám tam vždy dávala tie 

informácie ohľadne jednak splátok, ale dávala som aj informáciu, čo sa týka toho 60-

percentného alebo 60-percentnej hranice celkovej sumy dlhu. Úvery, ktoré teraz schvaľujeme 

a prijímame, tak netvoria dlh obce. Ale treba povedať otvorene, že ak ste si pozreli, tak 60 % z 

celkových príjmov nám tvoria zhruba 12.000.000 EUR, tzn. že vlastne ten limit na úvery, ktoré 

my máme mať, je 12.000.000 EUR. Tieto úvery, ktoré my prijímame, a ktoré vlastne tvoria ten 
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dlh, my máme vo výške zhruba 3.964.000, čiže blížime sa k štyrom miliónom a vlastne oni nám 

robia zhruba 20 %. Avšak, s tými úvermi, ktoré máme zo ŠFRB z Environmentálneho fondu, tak 

my máme už prijatých skoro 14.500.000 EUR. Neviem, koľko je to percent, lebo to sa nepočíta 

na koľko, ale 60 % je 12.000.000 a my máme 14.500.000. Tak len pre zaujímavosť túto 

informáciu poskytujem s tým, že aj, čo sa týka vlastne určitej hranice, tak vlastne ten úver, ktorý 

nevstupuje do dlhu alebo tie návratné zdroje financovania, ktoré nevstupujú do dlhu, sú zhruba 

4.000.000 a splátky úverov sú zhruba 2.000.000. Takže v tomto, to som vám chcela povedať a 

informovať vás, že tá situácia, čo sa týka úverového alebo tej dlhovej služby toho úverového 

zaťaženia je takáto. Je pravdou, že, a to treba povedať korektne a otvorene, že nám do celkovej 

sumy dlhu práve nevstupujú tieto úvery, ktoré teraz schvaľujeme, ale o to je treba vlastne 

obozretnejšie rozpočtovať práve tie splátky úverov, pretože akákoľvek navýšenie splátky, keď 

si pozriete aj pri ŠFRB, je to 14,38 % a pri Envirofonde je to už 14,45 %. Takže túto informáciu 

ja samozrejme v rámci záverečného účtu budem predkladať stav a vývoj dlhu a tam opäť nebude 

zahrnutý celý dlh, iba ten dlh, čo sa počíta zo zákona do celkovej sumy dlhu. Ale treba si 

uvedomiť, že u nás vlastne viac menej dlh alebo ten, to percento, ktoré nás zaťažuje, je nízke, 

je to naozaj, ako som povedala zhruba 4.000.000 EUR, ale tých 10.000.000 vlastne máme na 

tých úveroch, ktoré sú zo ŠFRB a z Environmentálneho fondu. Takže toľko som chcela len ako 

vás informovať, aby ste o tom vedeli, aby ste boli informovaní aj o tejto stránke veci, lebo je to 

zrejmé z tej správy, len na zastupiteľstve nie je na to priestor, nakoľko ja vždy vás informujem 

o tom výsledku a o tej konkrétnej situácii, ktorá je a to je, že záver je, že spĺňame tie podmienky 

na prijatie návratných zdrojov financovania. Ďakujem.“ 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem, pani hlavnej kontrolórke za podrobnú správu, otváram diskusiu. Nasleduje pani 

poslankyňa Petra Dzurmanová.“ 

PhDr. Petra Dzurmanová (poslankyňa)  

„Ďakujem veľmi pekne. Ja sa chcem poďakovať pani hlavnej kontrolórke za tieto slová, ktoré 

povedala, lebo práve to, že už niekoľký krát berieme alebo navyšujeme úver, tak tam 

automaticky pre mňa bola táto otázka, že už sa mi zdá, že tá percentuálna hranica je pomerne 

vysoká. To, že sa nám to nejako do toho dlhu nezapočítava, neznamená, že ten úver netreba 

splácať a podobne, takže niekde tie finančné prostriedky nájsť treba. Ja, mne sa veľmi páči, že 

veľmi jasne vysvetľuje tieto záležitosti a dúfam, že je to jasné skutočne všetkým kolegom 

poslancom, pretože toto už je hranica, keby sme to napočítali vyššia, ako by mala byť. To je 

jedno, či sa teraz budeme hrať, že či sa to započítava alebo nezapočítava, jednoducho tie 

peniaze tam sú a je to veľa. Takže, to len na také možno dovysvetlenie, možno na také 

dopochopenie, ale treba byť naozaj obozretný. Takže toľko môj nejaký vstup.“ 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem, nasleduje pán Jozef Tokár.“ 

Jozef Tokár (poslanec)  

„Ďakujem za slovo, neboli sme dohovorení, náhodou sme stlačili obidvaja rovnako s pani 

Dzurmanovou. Ja som viac menej to isté chcel povedať, že je choré, podľa mňa laicky, že nejaké 

úvery sa nezapočítavajú do ekonomiky. V podstate to je v podstate klamanie alebo zavádzanie 

občanov, ale je to v rámci štátu. Je to tak dané, ale pre mňa ako zdravý sedliacky rozum hovorí, 

že keď si niečo požičiam, tak dlhujem a navyšuje sa mi dlhová služba, ale nie, že ekonomika a 

peniaze sú iné a bude to treba splácať. Ja podporím akože návrh, dobrý návrh, len hovorím, 

pre mňa je to choré akože, aby, keď si ja zoberiem úvery za 20.000.000 alebo nebudem nič 

dlhovať akože v ekonomickej časti a budem, však my nič nedlhujeme alebo málo dlhujeme, hej, 
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pre mňa je to tak troška na hlavu postavené, ale podporím ten návrh. Ďakujem.“ 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem, pani hlavná kontrolórka sa ešte hlási o slovo.“ 

Ing. Ingrid Konečná Veverková (hlavná kontrolórka mesta Brezna)  

„Takto, ja som tu nechcela vyvolať nejakú paniku. Ja som len chcela povedať práve pri tom 

Štátnom fonde rozvoja bývania, že tam sa nám ten úver navyšuje a chcela som len poukázať na 

to, že vlastne toto sú úvery, ktoré nám nevstupujú do celkovej sumy dlhu, tzn., že keď my máme 

tu celkovú sumu dlhu na tej, na tom percente akom je a je to zo zákona. Či je to choré alebo nie 

je to choré, no, je platí to od vtedy, ako je prijatý zákon. Jednoducho je to, tak tie podmienky 

prijatia úverov vždy spĺňame a ak si pamätáte, tak my sme tu mali aj takú situáciu, že my sme 

už boli na hranici 50 %. Pamätáš sa na to, pán poslanec, takže ono v podstate to je, záleží len 

od tej štruktúry toho dlhu, aký vlastne máme. My sme také typické, typická samospráva v tom, 

že my máme tie úvery zo ŠFRB, ktoré sa nezapočítavajú. Splácame vlastne tie úvery, na základe 

ktorých sme vlastne postavili tie bytové domy a kde máme vlastne tento posledný bytový dom, 

kde sa nám vlastne tá suma navyšuje, takže je to viac menej o tom a tie, ako by som povedala, 

komerčné úvery alebo úvery z banky, to sú tie úvery, ktoré nám teda idú do tej výšky len, len 

poviem to štyroch miliónov eur. Takže ja som to povedala v tej súvislosti s tým navýšením úveru 

zo ŠFRB a s tým, že tá, aby ste si pozreli tú situáciu, ktorá je, že celková suma dlhu a zároveň 

tá splátka dlhu, aká je podľa písmena B. Ďakujem.“ 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem, ďalej sa do diskusie hlási pán zástupca primátora, Andrej Barančok.“ 

Mgr. Andrej Barančok (zástupca primátora mesta Brezna)  

„Ja by som to len chcel dovysvetliť, že pointa je vlastne tá, že keby sa ŠFRB, napr. čo ty si 

hovoril, že je choré, počítal do dlhovej služby miest, tak na Slovensku by zastal rozvoj, lebo by 

sa nestavalo nič, lebo jeden panelák postavia na 20 rokov a to je celé, čiže by sme museli, musel 

by v legislatíve zmeniť názor, resp. zákon, ale aby sme pochopili a navnímali, my nesplácame 

po dokončení tej bytovky ako mesto ten samotný úver, ale splácajú si ho nájomcovia v podobe 

20 alebo 30 rokov. To je obdobný, obdobný vlastný model, ako máme tuším Nálepkovú. A preto 

sa to vlastne nezapočítava, lebo mesto to platiť nebude. Tí nájomcovia, ktorí tam v podstate sú, 

z toho nájmu splácajú si automaticky tie byty a v podmienkach ŠFRB je to presne tak, ako to 

mali naši rodičia. Po 30 rokoch majú možnosť si to odkúpiť za nejakú symbolickú čiastku, ako 

boli niekedy družstevné byty, tzn. jednoduchý... Nie? Už to nie v tomto prípade? Ale je to 

vlastníctvo, pardon, ale je to vlastne, je to výborný spôsob, ako sa ľudia môžu dostať k bytom. 

Čiže, aby sa v úvodzovkách nezadlžovali cez rôzne bankové domy atď., ale toto je spôsob, ako 

mesto pomáha, na čom sme sa my zhodli, že v meste nám v podstate takéto nájomné byty, byty 

už dlhodobo chýbajú.“ 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem, do diskusie sa hlási pani poslankyňa Petra Dzurmanová. Nech sa páči.“ 

PhDr. Petra Dzurmanová (poslankyňa)  

„Áno, ďakujem veľmi pekne. Ja som len chcela povedať, tu nejde len o tento úver. To, čo som 

tak nejak ako hovorila alebo spomínala, len jasne bolo povedané, že 60 % hranice celkového 

dlhu je 12.000.000 a teraz týmto schválením to už bude 14. Takže my sa nebavme, prosím, len 

o týchto dvoch miliónoch. My sa bavme už o tom, že v podstate my už sme na tej hranice mimo 

tohto, keď by sa to, keď by sa to, či sa to schváli alebo nie. Tá hranica tam už je a možno už je 

nejakým spôsobom aj viac, ako by malo byť. Takže len, aby ste to brali do úvahy, o nič iné mi 

nejde, pretože aj ja si pamätám časy, keď sme mali možno 50 % a pamätám si časy aj z 
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predchádzajúceho obdobia, volebných období predchádzajúceho primátora a pamätám si aj 

časy, keď sme sa dostali ako mesto, nemyslím teraz vedenie, ale mesto do situácie, keď sme 

mali problém zabezpečiť základné potreby tohto mesta, aj to si pamätám. Ja len preto hovorím, 

aby sme boli obozretní.“ 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Dobre, ďakujem pekne. Do diskusie sa nikto ďalej nehlási, preto diskusiu končím a poprosím 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.“  

PhDr. Petra Dzurmanová (poslankyňa)  

„Mestské zastupiteľstvo mesta Brezno I. berie na vedomie správu o výsledku kontroly 

dodržiavania podmienok pre prijatie návratných zdrojov financovania úveru zo ŠFRB.“ 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem. Má ešte niekto pripomienky alebo doplnky? Nikto. Dávam hlasovať, kto je za.“   

 

  

Mestské zastupiteľstvo mesta Brezno 
 

I/ berie na vedomie 

 

Správu o  výsledku kontroly dodržania podmienok pre prijatie návratných zdrojov financovania 

-  úveru zo ŠFRB 

 

Hlasovanie číslo: 6 

Poslanci mestského zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

Za:  17 

Proti:  0 

Zdržali sa:  0 

Nehlasovali:  0 

Prítomní:  17 

Návrh bol schválený. 

 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Zo 17 prítomných 17 za, proti 0, zdržalo sa 0. Uznesenie bolo prijaté.“ 
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K bodu 5/ 

Návrh na zvýšenie úveru zo Štátneho fondu rozvoja bývania 

 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Prejdeme k bodu 5, návrh na zvýšenie úveru zo Štátneho fondu rozvoja bývania. Poprosím 

predkladateľa, aby uviedol návrh.“ 

Ing. Ruženou Šefrankovou (Odbor ekonomiky a financovania)  

Pardon. Dobrý deň. Tak ako bolo v predchádzajúcom bode vlastne vysvetlené, v 

predchádzajúcom období, konkrétne 26. mája v roku 2021 bol schválený úver na výstavbu 96 

bytových jednotiek a k situácii, ktorá nastala vieme, že vstupy išli hore a okolnosti, ktoré sú, tak 

je potrebné navýšiť. Je možné teda aj navýšiť úver zo Štátneho fondu rozvoja bývania na 

výstavbu týchto 96 bytových jednotiek. Z uvedeného dôvodu predkladáme návrh na zvýšenie 

úveru zo Štátneho fondu rozvoja bývania vo výške 2.292.430 EUR a v dôvodovej správe je 

presne napísané alebo uvedené, koľko bude celková výška nákladov a z akých prostriedkov 

bude krytá. Zároveň aj to, že sa nám zvýšia splátky mesačné pri splácaní úveru, keď bude 

schválený štátnym fondom rozvoja bývania. Z mojej strany všetko, ďakujem.“  

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem, otváram diskusiu. Do diskusie sa nikto nehlási, preto ju končím. Poprosím návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.“ 

PhDr. Petra Dzurmanová (poslankyňa)  

„Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna I. schvaľuje zvýšenie úveru zo Štátneho fondu rozvoja 

bývania. Ďalej tak, ako je uvedené v texte.“ 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem. Má niekto pripomienky alebo pozmeňujúce návrhy? Nikto nemá, dobre, dávam 

hlasovať, kto je za.“  

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 

 

I/  s c h v a ľ u j e 

    

zvýšenie úveru zo Štátneho fondu rozvoja bývania (ŠFRB) vo výške 2 292 430,00 EUR na 

výstavbu bytového domu s 96 nájomnými bytmi bežného štandardu na ul. MPČĽ a technickej 

vybavenosti podmieňujúcej užívanie nájomných bytov 

 

Hlasovanie číslo: 7 

Poslanci mestského zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

Za:  16 

Proti:  0 

Zdržali sa:  1 

Nehlasovali:  0 

Prítomní:  17 

Návrh bol schválený. 

 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Zo 17 prítomných 16 za, proti 0, zdržal sa 1. Uznesenie bolo prijaté.“ 
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K bodu 6/ 

Rozpočet mesta Brezna na rok 2023 – návrh na II zmenu 
 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Prejdeme k bodu 6, rozpočet mesta Brezno na rok 2023 - návrh na druhú zmenu. Poprosím 

predkladateľa, aby predniesli návrh.“ 

Ing. Ingrid Konečná Veverková (hlavná kontrolórka mesta Brezna)  

„Návrh na druhú zmenu rozpočtu súvisí s predchádzajúcimi bodmi, nakoľko je potrebné 

navyšovať príjmovú finančnú operáciu vo výške 2.292.430 EUR. Na druhej strane, kapitálové 

výdavky v tejto hodnote a keďže dochádza nielen k navýšeniu úveru, ale aj vzhľadom na zmenu 

ceny investície, tak sa navyšujú aj vlastné prostriedky, ale tieto vlastne v druhej zmene sú 

zapracované presunom už existujúcich schválených bežných výdavkov na kapitálové výdavky.“ 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem za prednesenie návrhu, otváram diskusiu. Prvý sa hlási pán poslanec Martin 

Juhaniak. Nech sa páči.“ 

Mgr. Martin Juhaniak (predseda finančnej komisie)  

„Ďakujem pekne za slovo a finančná komisia toto, tento materiál mala predmetom rokovania 

včera pred zastupiteľstvom. Odporúčame schváliť, ako aj tie ostatné body.“ 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem. Do diskusie sa nikto ďalej nehlási, preto diskusiu končím a poprosím návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.“  

PhDr. Petra Dzurmanová (poslankyňa)  

„Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna I. schvaľuje 1 druhú zmenu rozpočtu mesta Brezna na 

rok 2023 tak ako je uvedené v texte a v prílohe číslo 1.“  

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem. Má niekto pripomienky alebo pozmeňujúce návrhy? Nikto. Dávam hlasovať, kto je 

za.“  

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 

 

I/  s c h v a ľ u j e  

 

1. II. zmenu rozpočtu mesta Brezna na rok 2023 

      realizovanú rozpočtovým opatrením   v zmysle § 14 odst. 2  Zákona NR  SR č.  

      583/2004 Z. z.  

       

         príjmy  

         bežné príjmy                      0,00 EUR                                                                      

         kapitálové príjmy                     0,00 EUR      

         finančné operácie               + 2 292 430,00 EUR           

         príjmy celkom                + 2 292 430,00 EUR    

  

         výdavky  

         bežné výdavky                              - 564 059,00 EUR 

         kapitálové výdavky              + 2 856 489,00 EUR  

         finančné operácie                     0,00 EUR   

         výdavky celkom              + 2 292 430,00 EUR            
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    Podrobné členenie podľa funkčnej a ekonomickej klasifikácie – v prílohe č. 1 

 

Hlasovanie číslo: 8 

Poslanci mestského zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

Za:  17 

Proti:  0 

Zdržali sa:  0 

Nehlasovali:  0 

Prítomní:  17 

Návrh bol schválený. 

 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Zo 17 prítomných 17 za, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Uznesenie bolo prijaté.“  

 

 

K bodu 7/ 

Zmena uznesenia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna č. 97/2021 zo dňa 26. 

05.2021, schválenie uzavretia Dodatku č. 2 k zmluve o dielo č. 501/2021 - OI - I 

– ZoD zo dňa 26.05.2021 a podmienok pre podanie žiadosti o poskytnutie 

podpory vo forme navýšenia úveru na obstaranie nájomných bytov a technickej 

vybavenosti 

 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  
„Ďakujem, prejdeme k ďalšiemu bodu. Bod číslo 7, zmena uznesenia Mestského zastupiteľstva 

mesta Brezno číslo 97/2021 zo dňa 26. 5. 2021 schválenie uzavretia dodatku číslo 2 k zmluve o 

diele číslo 501/2021- OI - I - ZoD zo dňa 26. 5. 2021 a podmienok pre podanie žiadosti o 

poskytnutie podpory vo forme navýšenia úveru na obstaranie nájomných bytov a technickej 

vybavenosti. Poprosím predkladateľa, aby uviedol návrh.“ 

Ing. Ivan Kamenský (odbor investičný)  

„Dobrý večer. Predkladanej dokumentácie... no tak ešte deň. V predkladaných dokumentoch 

máte predloženie zmluvy okrem úveru sa rieši aj výška vlastných zdrojov. Všetci vieme, už bolo 

viackrát prerokované, z akého dôvodu sa to rieši, takže mali ste predložené všetky dokumenty, 

ak sú otázky, raz odpoviem.“  

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem, otváram diskusiu. Do diskusie sa nikto nehlási, diskusiu končím, poprosím návrhovú 

komisiu, aby. Dobre, čiže komisia finančná dala kladné stanovisko ku všetkým bodom. 

Poprosím teda návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.“ 

PhDr. Petra Dzurmanová (poslankyňa)  

„Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna I. schvaľuje zmenu a doplnenie uznesenia Mestského 

zastupiteľstva mesta Brezna.“  

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Kolegovia. Nech sa páči, pani poslankyňa.“ 
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PhDr. Petra Dzurmanová (poslankyňa)  

„Ďakujem veľmi pekne. Číslo 97/2021 zo dňa 26. mája 21 o podporu vo forme dotácie a úveru 

na výstavbu bytového domu. Ďalej tak ako je uvedené v texte. 1. Doterajšie znenie čl. 4 

uznesenia sa v celom rozsahu nahrádza znením uvedeným v texte. 2. Doterajšie znenie čl. 5 

uznesenia sa v celom rozsahu nahrádza znením uvedeným v texte. II. schvaľuje uzatvorenie 

dodatku číslo 2 k zmluve o dielo, ďalej tak ako je uvedené v texte. III. schvaľuje body od 1 po 4 

tak, ako sú uvedené v texte.“ 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem pekne. Má niekto pripomienky alebo pozmeňujúce návrhy? Nikto. Dávam hlasovať, 

kto je za.“ 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 

 

I/ Schvaľuje 

 

zmenu a doplnenie 

 

uznesenia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna č. 97/2021 zo dňa 26. 05. 2021 o podporu 

vo forme dotácie a úveru na výstavbu bytového domu s 96 nájomnými bytmi bežného 

štandardu na ul. MPČĽ a technickej vybavenosti podmieňujúcej užívanie nájomných bytov 

(ďalej len „uznesenie“)  nasledovne: 

 

1. Doterajšie znenie čl. IV. uznesenia sa  v celom rozsahu nahrádza znením: 

 

IV. Spôsob financovania obstarania : 

1. nájomného bytového domu ul. MPČL Brezno - Mazorníkovo s 96 nájomnými 

bytmi: 

a. dotáciou z Ministerstva dopravy a výstavby SR v sume 1 972 630,00 Eur 

b. úverom zo ŠFRB v sume 5 838 160,00 Eur s lehotou splatnosti 40 rokov s 

úrokovou mierou 1,00 %; 

c. Vlastnými zdrojmi mesta Brezno na dofinancovanie rozdielu medzi 

obstarávacími nákladmi a poskytnutou dotáciou a úverom zo ŠFRB vo 

výške 12,64 Eur 

2. Súvisiacej technickej vybavenosti : 

a. dotáciou z Ministerstva dopravy a výstavby SR v sume 167 520,00 Eur 

s DPH:  

  podľa § 2 ods. 1 písm. o) prvý bod zákona o dotáciách na Verejný vodovod 

a vodovodnú prípojku (ďalej len „vodovod“) (zahŕňajúcu stavebné objekty 

SO 13 Prekládka verejného vodovodu, SO 08 Vodovodná prípojka, SO 08.1 

Požiarna voda)  

  podľa § 2 ods. 1 písm. o) druhý bod zákona o dotáciách na verejnú 

kanalizáciu a kanalizačnú prípojku (zahŕňajúcu stavebné objekty SO 09 

Prípojka splaškovej kanalizácie, SO 10.2.1 Dažďová kanalizácia zo striech)  

 podľa § 2 ods. 1 písm. o) tretí bod zákona o dotáciách na Miestnu 

komunikáciu  (zahŕňajúcu stavebné objekty SO 03.3 Chodníky, SO 03.1 

Cesty, SO 10.1.1 Dažďová kanalizácia zo spevnených plôch, SO 06 

Areálové osvetlenie)  
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 podľa § 2 ods. 1 písm. o) štvrtý bod zákona o dotáciách na odstavnú plochu 

vrátane príjazdu k odstavnej ploche z miestnej komunikácie .....  zahŕňajúcu  

stavebný objekt SO 03.2 Parkoviská  

 

b. úverom zo ŠFRB s lehotou splatnosti 20 rokov s úrokovou mierou 1,00 % 

v sume 313 890,00 Eur s DPH: 

 v účele U6113 Verejný vodovod a vodovodná prípojka (zahŕňajúcom 

stavebné objekty SO 13 Prekládka verejného vodovodu, SO 08 Vodovodná 

prípojka, SO 08.1 Požiarna voda)  

 v účele U6123 Verejná kanalizácia a kanalizačná prípojka (zahŕňajúcom 

stavebné objekty SO 09 Prípojka splaškovej kanalizácie, SO 10.2.1 

Dažďová kanalizácia zo striech) 

  v účele U6143 Miestna komunikácia (zahŕňajúcom stavebné objekty SO 

03.3  

Chodníky, SO 03.1 Cesty, SO 10.1.1 Dažďová kanalizácia zo spevnených 

plôch, SO 06 Areálové osvetlenie)  

  v účele U6153 Odstavná plocha zahŕňajúcom stavebný objekt SO 03.2 

Parkoviská  

 

c. Vlastnými zdrojmi mesta Brezno na dofinancovanie rozdielu medzi 

obstarávacími nákladmi a poskytnutou dotáciou a úverom zo ŠFRB vo 

výške 89 422,13 Eur s DPH v účeloch: 

 Verejný vodovod a vodovodná prípojka (zahŕňajúcom stavebné objekty SO 

13 Prekládka verejného vodovodu, SO 08 Vodovodná prípojka, SO 08.1 

Požiarna voda)  

 Verejná kanalizácia a kanalizačná prípojka (zahŕňajúcom stavebné objekty 

SO 09 Prípojka splaškovej kanalizácie, SO 10.2.1 Dažďová kanalizácia zo 

striech) 

  Miestna komunikácia (zahŕňajúcom stavebné objekty SO 03.3 Chodníky, 

SO 03.1 

Cesty, SO 10.1.1 Dažďová kanalizácia zo spevnených plôch, SO 06 

Areálové osvetlenie) 

  Odstavná plocha zahŕňajúcom stavebný objekt SO 03.2 Parkoviská 

 

d. Vlastnými zdrojmi mesta Brezno vo výške 100% obstarávacích nákladov 

v celkovej výške 551 888,29 Eur na obstaranie technickej vybavenosti, na 

ktorú sa úver zo ŠFRB nepožaduje v cenách: 

 

 SO 01 príprava územia a HTÚ  ................................... 77 263,94 Eur s DPH 

 SO 03.4 Spevnené plochy-Štrková plocha ....................... 709,72 Eur s DPH 

 SO 03.5 Spevnené plochy-Plocha pre kontajnery .......... 1087,58 Eur s DPH 

 SO 03.6 Spevnené plochy-Ihriská ............................... 10 877,03 Eur s DPH 

 SO 03.7 Spevnené plochy-DDZ ......................................... 51,42 Eur s DPH 

 SO 04 Oporné múry  .................................................. 315 682,02 Eur s DPH 

 SO 05.1 NN prípojka ..................................................  35 383,64 Eur s DPH 

 SO 07 Prípojka teplovodu Stavebná časť ...................... 7 611,06 Eur s DPH 

 SO 07 Prípojka teplovodu Potrubná časť .................... 17 953,82 Eur s DPH 

 SO 10.1.2  ORL ........................................................... 31 484,78 Eur s DPH 
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 SO 10.2.2 Trativody  ................................................... 14 729,00 Eur s DPH 

 SO 10.2.3 Retenčná nádrž  ............................................ 6 350,48 Eur s DPH 

 SO 11 Sadové úpravy  ................................................. 15 842,20 Eur s DPH 

 SO 12 Prípojka UPC a prekládka exist. vedenia UPC  . 1 170,54 Eur s DPH 

 SO 14 Stojisko kontajnerov  ........................................ 15 691,06 Eur s DPH 

 

2. Doterajšie znenie článku V. uznesenia  sa v celom rozsahu nahrádza znením:  

 

V. Vyhlásenie mesta, že náklady financované vlastnými zdrojmi na výstavbu:  

1. nájomného bytového domu ul. MPČL Brezno - Mazorníkovo s 96 nájomnými bytmi na 

dofinancovanie rozdielu medzi obstarávacími nákladmi a poskytnutou dotáciou a 

úverom zo ŠFRB vo výške 12,64 Eur 

2. technickej vybavenosti podmieňujúcej užívanie bytového domu na dofinancovanie 

rozdielu medzi obstarávacími nákladmi a poskytnutou dotáciou a úverom zo ŠFRB vo 

výške vo výške 89 422,13 Eur,  

3. náklady na obstaranie technickej vybavenosti, na ktorú sa úver zo ŠFRB nepožaduje vo 

výške 551 888,29 Eur,  

budú vyčlenené v rozpočte mesta Brezno na rok 2023 a 2024. 

 

 

 

II/ Schvaľuje 

 

Uzatvorenie Dodatku č. 2 k Zmluve o dielo č. 501/202-OI-I-ZoD zo dňa 26.05.2021 so 

zhotoviteľom ARPROG, akciová spoločnosť Poprad, Hodžova 3292/3, Poprad 058 01, IČO 36 

168 335 

Predmetom Dodatku č. 2 k Zmluve o dielo bude zmena ceny diela „BYTOVÝ DOM UL. 

MPČĽ BREZNO – MAZORNÍKOVO a súvisiacej technickej vybavenosti“. 

Pôvodná cena realizácie stavby 6 249 000,00 Eur s DPH bude navýšená o sumu 2 514 859,14 

Eur s DPH. Celková cena realizácie stavby bude 8 763 859,14 Eur s DPH. 

 

Cena  za dielo je sumárne spočítaná z nasledovných jednotlivých objektov stavby: 

 

Výstavba Nájomného bytového domu ul. MPČL Brezno - Mazorníkovo s 96 nájomnými 

bytmi bežného štandardu za cenu vo výške : 

 SO 02- Bytový dom ..............................................   7 725 802,64 Eur s DPH 

 

a súvisiacej technickej vybavenosti za cenu vo výške : 

 

  SO 03.1 Spevnené plochy- Cesty  ............................. 184 795,15 Eur s DPH 

 SO 03.2 Spevnené plochy-Parkoviská ...................... 114 746,96 Eur s DPH 

 SO 03.3 Spevnené plochy-Chodníky........................... 47 433,38 Eur s DPH 

 SO 03.4 Spevnené plochy-Štrková plocha ....................... 709,72 Eur s DPH 

 SO 03.5 Spevnené plochy-Plocha pre kontajnery .......... 1087,58 Eur s DPH 

 SO 03.6 Spevnené plochy-Ihriská ............................... 10 877,03 Eur s DPH 

 SO 03.7 Spevnené plochy-DDZ ......................................... 51,42 Eur s DPH 

  SO 04 Oporné múry  .................................................. 315 682,02 Eur s DPH 

  SO 05.1 NN prípojka ..................................................  35 383,64 Eur s DPH 



   15 z 20 

 

  SO 06 Areálové osvetlenie  ......................................... 21 406,92 Eur s DPH 

 SO 07 Prípojka teplovodu Stavebná časť ...................... 7 611,06 Eur s DPH 

  SO 07 Prípojka teplovodu Potrubná časť .................... 17 953,82 Eur s DPH 

 SO 08 Vodovodná prípojka  .......................................... 7 587,78 Eur s DPH 

 SO 08.1 Požiarna voda  ............................................... 19 552,87 Eur s DPH 

 SO 09 Prípojka splaškovej kanalizácie  ....................... 13 111,36 Eur s DPH 

 SO 10.1.1 Dažďová kanalizácia zo spevnených plôch108 019,24 Eur s 

DPH 

  SO 10.1.2  ORL ........................................................... 31 484,78 Eur s DPH 

 SO 10.2.1 Dažďová kanalizácia zo striech  ................. 32 560,73 Eur s DPH 

  SO 10.2.2 Trativody  ................................................... 14 729,00 Eur s DPH 

  SO 10.2.3 Retenčná nádrž  ............................................ 6 350,48 Eur s DPH 

  SO 11 Sadové úpravy  ................................................. 15 842,20 Eur s DPH 

 SO 12 Prípojka UPC a prekládka exist. vedenia UPC  . 1 170,54 Eur s DPH 

 SO 13 Prekládka verejného vodovodu  ....................... 14 217,74 Eur s DPH 

 SO 14 Stojisko kontajnerov  ........................................ 15 691,06 Eur s DPH 

Spolu za technickú vybavenosť .................................... 1 038 056,50 Eur s DPH 

 

III/.  Schvaľuje  

 

1. Podanie žiadosti o poskytnutie podpory vo forme navýšenia úveru na obstaranie BV a 

TV, prijatie záväzku, vyčlenenie finančných prostriedkov v rozpočte mesta a 

zabezpečenie splácania navýšeného úveru zo ŠFRB na financovanie obstarania 96 

nájomných bytov, v novej celkovej výške úveru 6 152 050,00 Eur s DPH. 

2.  Podanie žiadosti o vypracovanie dodatkov k dotačným zmluvám na obstaranie 

BV a TV z dôvodu navýšenia obstarávacej ceny a zmeny výšky vlastných zdrojov 

mesta. 

3. Záväzok mesta vyčleňovať finančné prostriedky v rozpočte mesta na zabezpečenie 

splácania navýšenia poskytnutých úverov zo ŠFRB počas celej doby ich splatnosti 

4. Spôsob zabezpečenia navýšeného celkového úveru zo ŠFRB, t. j. s dočasným 

zabezpečením počas výstavby 96 b. j. a technickej vybavenosti vo výške 1,3 násobku 

súčtu úverov formou s už založenými nehnuteľnosťami: 

predmet záložného práva (záloh)  

pozemky : 

 pozemok parc. reg. C KN č. 689/3  o výmere 3856 m2, druh pozemku ostatná plocha, 

k.ú. Brezno  

 pozemok parc. reg. C KN č. 689/14 o výmere 1063 m2, druh pozemku zastavané 

plochy a nádvoria, k.ú. Brezno  

 pozemok parc. reg. C KN č. 689/18 o výmere 4731 m2, druh pozemku zastavané 

plochy a nádvoria, k.ú. Brezno  

 

stavby : 

 stavba súp.č. 2157, postavená na pozemkoch parc. C KN č. 689/14, 689/18, popis 

stavby zimný štadión  k.ú. Brezno  

 

všetky zapísané v katastri nehnuteľností na Okresnom úrade Brezno, odbor katastrálny  na 

liste vlastníctva č. 2351, k.ú. Brezno, vlastníctvo vedené pre Mesto Brezno v podiele 1/1. 
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Hlasovanie číslo: 9 

Poslanci mestského zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

Za:  17 

Proti:  0 

Zdržali sa:  0 

Nehlasovali:  0 

Prítomní:  17 

Návrh bol schválený. 

 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Zo 17 prítomných 17 za, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Uznesenie bolo prijaté.“  

 

 

K bodu 8/ 

Správa  o výsledku kontroly dodržania podmienok pre prijatie návratných zdrojov 

financovania -  úveru z Environmentálneho fondu 
 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem pekne, prejdeme k ďalšiemu bodu: správa o výsledku kontroly dodržania podmienok 

pre prijatie návratných zdrojov financovania úverov z Environmentálneho fondu. Poprosím 

predkladateľa, aby predniesol návrh.“ 

Ing. Ingrid Konečná Veverková (hlavná kontrolórka mesta Brezna)  

„Ja som už vlastne k tomu povedala v tom prvom bode, takže ak chcú otázky, tak odpoviem.“ 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Dobre, otváram diskusiu. Do diskusie sa nikto nehlási, diskusiu teda končím. Poprosím 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.“  

PhDr. Petra Dzurmanová (poslankyňa)  

„Pardon, Mestské zastupiteľstvo mesta Brezno I. berie na vedomie správu o výsledku kontroly 

dodržiavania podmienok pre prijatie návratných zdrojov financovania úveru z 

Environmentálneho fondu.“ 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem pekne. Má niekto pripomienky alebo pozmeňujúce návrhy? Nikto sa nehlási, dávam 

teda hlasovať.“  

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Brezno 
  

I/ berie na vedomie 

 

Správu o  výsledku kontroly dodržania podmienok pre prijatie návratných zdrojov 

financovania -  úveru z Environmentálneho fondu. 

 

 

Hlasovanie číslo: 10 
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Poslanci mestského zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

Za:  17 

Proti:  0 

Zdržali sa:  0 

Nehlasovali:  0 

Prítomní:  17 

Návrh bol schválený. 

 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Zo 17 prítomných 17 za, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Uznesenie bolo prijaté.“ 

 

 

K bodu 9.A/ 

Schválenie realizácie investície „Zvýšenie energetickej účinnosti budovy MŠ 

MPČĽ v Brezne““ z Enviromentálneho fondu Slovenskej republiky v zmysle 

podmienok špecifikácie podpory formou úveru 
 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Prejdeme k bodu 9, schválenie realizácie investície a prijatie úveru na projekt zvýšenie 

energetickej účinnosti budovy MŠ MPČĽ v Brezne z Environmentálneho fondu Slovenskej 

republiky v zmysle podmienok špecifikácie podpory formou úveru. Poprosím predkladateľa, 

aby predniesol návrh.“ 

 

Mgr. Milada Šimkovičová (vedúa,odvoru riadenia projektov) 

Príjemný deň prajem všetkým, alebo dobrý večer, ako chcete. Takže, predložili sme vám vlastne 

návrh na predloženie žiadosti o úver z Envirofondu tak, ako jeden z ďalších tak, ako ste si 

schválili v decembri. Teraz ide o projekt zvýšenia energetickej účinnosti budovy Materskej školy 

MPČĽ. Predmetom úveru bude, budú výdavky na povinné spolu financovanie zo strany mesta, 

výdavky na stavebný dozor a výdavky na neoprávnené, teda náklady na neoprávnené výdavky. 

Doplním len alebo dovysvetlím vznik neoprávnených výdavkov. Žiadosť o NFP bola 

predkladaná v roku 2021. Súbežne s posudzovaním žiadosti bolo, bežalo verejné obstarávanie 

na zhotoviteľa stavby, keďže podmienkou predloženia žiadosti bolo už začaté verejné 

obstarávanie. Žiadosť o NFP bola predložená na sumu 267.239 EUR a nejaké drobné, takto 

bola schválená aj zmluva o NFP na 267. 000 EUR. Po verejnom obstarávaní víťazný uchádzač 

predložil sumu za dielo na 387.000 a nejaké drobné, čiže už tu vznikli neoprávnené výdavky vo 

výške cez 80.000, keď si dáte ten rozdiel a následne sa čakalo na schválenie teda zmluvy o NFP. 

To bolo v roku 2022. Keď sme dodávateľa vyzvali na plnenie diela, došlo k tomu, že požiadal o 

navýšenie cien, keďže medzi uzavretím zmluvy o dielo a časom realizácie došlo k skokovému 

nárastu cien z dôvodu covid a vojnového konfliktu na Ukrajine. Pristúpili sme teda k dohode 

so zhotoviteľom, a to o precenení rozpočtu. Uzavreli sme dodatok k zmluve o dielo, pretože 

dodávateľ svoj rozpočet precenil v súlade s usmernením mesta Brezna, ktoré máme platné. 

Takto sme sa dostali vlastne so stavebnými prácami na výšku 469.000 EUR. Tu vznikol rozdiel 

medzi schváleným NFP alebo teda schválenými oprávnenými výdavkami a reálnou cenou za 

dielo vo výške 202.000 EUR. Preto predmetom žiadosti o úver sú finančné prostriedky vo výške 
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viac ako 220.000. Ešte raz zopakujem, sú to neoprávnené výdavky + spolu financovanie zo 

strany mesta Brezna a výdavky na stavebný dozor. Ak máte nejaké otázky k tomu, nech sa páči.“ 

 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem pekne, otváram diskusiu. Do diskusie sa hlási pán poslanec Jozef Tokár, nech sa 

páči, máte slovo.“ 

 

Jozef Tokár (poslanec)  

„Ďakujem za slovo, ja sa len chcem spýtať, že určite neoprávnený náklad je financovanie 

stavebného dozora. Akože, mne je to tak troška nelogické, lebo tá stavba by mala mať stavebný 

dozor povedzme a je to neoprávnený náklad, tak len to sa chcem konkrétne spýtať, či 

financovanie stavebného dozora je neoprávnený náklad. Ďakujem.“ 

 

Mgr. Milada Šimkovičová (vedúa,odvoru riadenia projektov) 

 „V niektorých výzvach je stavebný dozor oprávnený, v niektorých nie. V tomto prípade nebol 

oprávnený, to je ten dôvod.“ 

 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem pekne. Do diskusie sa ďalej nikto nehlási, preto diskusiu končím a poprosím 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.“ 

 

PhDr. Petra Dzurmanová (poslankyňa)  

„Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna schvaľuje realizáciu investície zvýšenie energetickej 

účinnosti budovy MŠ MPČĽ v Brezne ďalej tak, ako je uvedené v texte.“ 

 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Má niekto pripomienky alebo pozmeňujúce návrhy? Nikto, dávam hlasovať o návrhu.“ 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 

 

Schvaľuje 
realizáciu investície „Zvýšenie energetickej účinnosti budovy MŠ MPČĽ v Brezne“ zameranej 

na revitalizáciu zelenej infraštruktúry, ktorá zlepší kvalitu ovzdušia prostredníctvom 

adaptačných opatrení vo výške 220 083,92 € v zmysle podmienok špecifikácie 

Environmentálneho fondu 

 

Hlasovanie číslo: 11 

Poslanci mestského zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

Za:  16 

Proti:  0 

Zdržali sa:  1 

Nehlasovali:  0 

Prítomní:  17 

Návrh bol schválený. 
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Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Zo 17 prítomných za 16, proti 0, zdržal sa 1, nehlasovalo 0. Uznesenie bolo prijaté.“ 

 

K bodu 9B/ 

Schválenie prijatia úveru od Enviromentálneho fondu Slovenskej republiky na 

financovanie investície „Zvýšenie energetickej účinnosti budovy MŠ MPČĽ v 

Brezne“ 
 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Týmto sme vyčerpali program dnešného rokovania. Aha, pardon, ospravedlňujem sa, tak 9 B. 

Prečo tu neni? Hej, tak poprosím návrhovú komisiu, aby prečítala uznesenie.“ 

 

PhDr. Petra Dzurmanová (poslankyňa)  

„9 B Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna schvaľuje prijatie úveru od Environmentálneho 

fondu vo výške 220.083,92 zabezpečovaného bianko zmenkou na financovanie investície. Ďalej 

tak, ako je uvedené v texte.“ 

 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Ďakujem pekne, má niekto pripomienky alebo pozmeňujúce návrhy? Ak nikto, dávam 

hlasovať.“ 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 

 

Schvaľuje 
prijatie úveru od Environmentálneho fondu vo výške vo výške 220 083,92 €  zabezpečeného 

blankozmenkou na financovanie investície „Zvýšenie energetickej účinnosti budovy MŠ 

MPČĽ v Brezne“ v zmysle podmienok špecifikácie podpory formou úveru pre obce a VÚC 

s dobou splácania 20 rokov. 

 

Hlasovanie číslo: 12 

Poslanci mestského zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

Za:  16 

Proti:  0 

Zdržali sa:  1 

Nehlasovali:  0 

Prítomní:  17 

Návrh bol schválený. 

 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Zo 17 prítomných za 16, proti 0, zdržal sa 1, nehlasovalo 0. Uznesenie bolo prijaté.“  
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K bodu 10/ 

Ukončenie zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 
 

Ing. Miroslav Fašang (zástupca primátora)  

„Všetko teda. Dobre, týmto sme vyčerpali program rokovania. Rokovanie sa končí, chcem sa 

vám poďakovať za váš čas a ústretovosť a súčinnosť. Ďakujem pekne.“ 

 

 

 

 

 

 

–––––––––––––––––––––––––                                                         

JUDr. Tomáš Abel,, PhD.,v.r.    Mgr. Zuzana Ďurišová, v.r. 

primátor mesta          prednostka MsÚ  

      

 

 

 

 

             

          Mgr. Martin Juhaniak, v.r.                               Mgr. Ivana Donovalová, v.r. 

overovateľ zápisnice                                                        overovateľ zápisnice   

 

 

 

 

 

V Brezne, dňa 25.04. 2023          

                        Mgr. Janka Štulajterová, v.r. 

            zapisovateľka 


